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Algus kell 15.00, lõpp kell 19.00.

Koosoleku juhataja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees 
Protokollija: Helle Savi, volikogu sekretär-registripidaja

Osa võtsid komisjoni liikmed: Merike Prätz, Margus Klaar, Lehar Neve, Tiit Tõnts, Kaire 
Uiboleht, Helen Vettik ja Aivo Värton. 
Koosolekul ei osalenud komisjoni liikmed Veiko Haugas, Karl Joosep Põldsepp, Rando Treimuth 
ja Raivo Vallner.

Koosolekule kutsutud: Võrumaa Päästepiirkonna juhataja Kaino Zilmer, Antsla Päästekomando 
esindaja Toomas Sloog, AS Võru Vesi arendusjuht Marko Tolga, vallavanem Avo Kirsbaum, 
abivallavanem Kurmet Müürsepp, majandusnõunik Rain Ruusa ja pearaamatupidaja Eve Sikk. 

Osalesid volikogu liikmed Lea Jõevere, Evelyn Tõniste ja Airi Hallik-Konnula.

PÄEVAKORD:

1. Projektis osalemise arutelu (Antsla- Kraavi ja Antsla linna pumpla ÜVK projekt)
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kutsutud Päästeameti ja AS Võru Vesi esindajad

2. Antsla vallavalitsuse ja Antsla TÜ kokkulepe 
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

3. Kinnisasjade vahetamine ja hoonestusõiguse seadmine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

4. Osalemine projektis „Regionaalsete tervisespordikeskuste arendamine“
link: https://www.riigiteataja.ee/akt/122122018041
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

5. Antsla Vallavalitsuse hallatavate asutuste töötajate koosseisude kinnitamine ja töötasustamise 
aluste kehtestamine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

6. Antsla Vallavolikogu ja Antsla Vallavalitsuse liikmete ning vallavanema teenistuslähetusse 
saatmise kord
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

https://www.riigiteataja.ee/akt/122122018041


7. Antsla valla lasteaedades õppevahendite kulu maksumuse määra kehtestamine 
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem

8. Antsla valla 2019. a eelarve I lugemine  
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

9. Antsla valla 2019. aasta teehoiukava
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik

10. Maanteeameti ettepaneku „Antsla piirkonna riigiteede valgustuse, kõnniteede ja kergliiklustee 
kokkuleppe sõlmimise ettepanek” arutelu
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem

1. Projektis osalemise arutelu (Antsla- Kraavi ja Antsla linna pumpla ÜVK projekt)

Kurmet Müürsepp: KIK-i on võimalik esitada taotluseid Antslasse Ühisveevärgi ja -kanalisatsiooni
(ÜVK) arengukavas ettenähtud tegevuste teostamiseks. Seoses Antsla Tervisekeskuse ehitusega on
vajalik tööle panna nõuetele vastavad hüdrandid või ehitada veevõtukohad. Sama probleem tekib 
siis, kui hakatakse Antsla Tarbijate ühistu projekti järgi uut kauplust ehitama.
Vallavalitsuse seisukoht on, et hüdrandid tuleb läbi projekti viia sellisesse seisu, et nad vastaksid 
Päästeameti nõuetele. 

Ettekandega esines AS Võru Vesi arendusjuht Marko Tolga ja tutvusta KIK-i rahastusega projekte, 
mille täitmine algab 2019. aastal:
- Antsla linna reoveepuhasti rekonstrueerimine (ehitus eeldatavalt mai 2019 - mai 2020);
- Kobela aleviku ja Antsla linna vahelise survekanalisatsioonitorustik (ehitus eeldatavalt sügis 
2019).

2019. aastal KIK-ile esitatavad projektitaotlused:
- Antsla linna II-astme pumpla koos veereservuaaridega projekteerimine ja ehitamine Veski tänava 
puurkaevude juurde;
- Kraavi küla ja Antsla linna vahelise survekanalisatsioonitorustiku ja reoveepumpla 
projekteerimine ja ehitamine.

Marko Tolga tutvustas projektide vajalikkust (materjal projektide kohta antud protokolli lisana).

Toimus arutelu, milline peaks olema omaosaluse protsent projektis. Protsent arvutatakse vastavalt 
vee-ettevõtte suutlikkusele ise investeerida. Mida suutlikum on vee-ettevõte, seda suurem on 
omafinantseering projektis.

Kaino Zilmer: Kas pumplates on arvestatud elektrikatkestustega ka, et saab üle minna 
elektrigeneraatorile?
Marko Tolga: Järgmisel aastal on plaanis tarnida Võru suurematele objektidele elektrigeneraatorid 
pluss teisaldatavad generaatorid, mida saaksime kasutada ka Antslas.
Kaino Zilmer: Ettepanek on valmidus elektrikatkestusteks projekti sisse panna.

Margus Klaar: Kas riigi poolt ei ole tulemas rahasid Antsla Päästeametile uue hoone ehitamiseks.
Kaino Zilmer: Lähima 10 aasta jooksul ei ole rahasid selleks ette nähtud. Vald saab selleks omalt 
poolt planeeringuga aidata, nt üldplaneeringus selleks maa-ala ette näha. 
Tehnikapark on jätkusuutlik.



Komisjoni liikmed tegid ettepaneku, osaleda projektides kuni 40%-lise osalustasuga:
1. Antsla linna II-astme pumpla koos veereservuaaridega projekteerimine ja ehitamine Veski 
tänava puurkaevude juurde (omafinantseering kuni 114 000 eurot);
2. Kraavi küla ja Antsla linna vahelise survekanalisatsioonitorustiku ja reoveepumpla 
projekteerimine ja ehitamine (omafinantseering 51 000 eurot).
Volikogule tuleb esitada kaks eraldi garantiikirja, kuna tegemist erinevate projektidega.

2. Antsla vallavalitsuse ja Antsla TÜ kokkulepe

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp ja tutvustas Antsla vallavalitsuse ja Antsla 
Tarbijate Ühistu vahelist kokkulepet (antud protokolli lisana).

Toimus pikk arutelu selle üle, kas uude kauplusesse ehitatavasse avalikku käimlasse peaks saama 
siseneda väljast (võimalus, et WC on avatud ööpäeva ringselt) või hoonest seest (miinus on see, et 
WC-sse ei saa enam siis, kui kauplus õhtul suletakse). 
Samuti, kes hakkab avalikku käimlat haldama.

Lea Jõevere: Suures kaubanduskeskuses on hea tava, et klient saab WC käia. 

Toimus arutelu, kes peaks avalikku käimlat haldama.

Kokkuleppe sõnastust parandati. 

Komisjoni liikmed jäid kokkuleppe punkti 1. sõnastuse osas eriarvamusele.

Kaire Uiboleht seisukoht oli, et WC võiks asuda kaupluses sees ja ühistu hallata.

Komisjoni liikmete ettepanek oli esitada kokkulepe volikogule arutamiseks ja otsustamiseks.
Ettekande volikogus teeb eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees Aivo Värton.

3. Kinnisasjade vahetamine ja hoonestusõiguse seadmine

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp ja tutvustas otsuse eelnõud.
Muudatus on tehtud punktis 2.3, vallavalitsuse ettepanek on määrata hoonestusõiguse aastatasu 
suuruseks 350 eurot, varema 1000 euro asemel.

Toimus arutelu. 

Hääled jagunesid peaaegu pooleks, enam hääli anti 350 eurose aastatasu poolt. 
Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks ja otsustamiseks.

4. Osalemine projektis „Regionaalsete tervisespordikeskuste arendamine“

Abivallavanem Kurmet Müürsepp tutvustas projekti sisu.
Ettepanek on osaleda projektis „Regionaalsete tervisespordikekuste väljaarendamise toetamise 
tingimused ja kord perioodil 2019-2022” 40 000 euro saamiseks, Kasumetsa terviseraja 
arendamiseks. Omafinantseering projektis on samuti 40 000 eurot. 
Projektirahade eest on võimalik soetada kaks lumekahurit ja üks rajamasin. 
Projekti esitamise tähtaeg on 30. jaanuar 2019. a.



2 kilomeetrise raja valgustuse jaoks saab toetust taotleda peale seda, kui on loodud kunstlume 
tootmise võimalus ja tuleb järjekordne sobiv meede.

Komisjoni liikmed toetasid projektis osalemist ja tegid vallavalitsusele ettepaneku, valmistada 
volikogu istungiks ette vastav otsuse eelnõu.

5. Antsla Vallavalitsuse hallatavate asutuste töötajate koosseisude kinnitamine ja 
töötasustamise aluste kehtestamine

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum. 
Määruse eelnõu on täna arutusel sellepärast, et endise Urvaste ja Antsla valla korrad tuleb 
ühtlustada. Määruse eelnõu puudutab Antsla Gümnaasiumi, Lusti Lasteaeda, Kuldre Kooli, 
raamatukogusid ja rahvamajasid. Nende juhtide töötasusid ja töötasu määrasid. 

Toimus lisa 1 arutelu.  Lisa 1 muutmiseks on tehtud järgmised ettepanekud:
Lisada alates 1. septembrist Lusti Lasteaia koosseisu 1,0 logopeedi kohta, kokku 2,0 logopeedi 
kohta, et aidata rohkem kõnehäiretega lapsi.
Kuldre Kool soovib lisada alates 1. märtsist koosseisu 0,5 haridustehnoloogi kohta.
Antsla Gümnaasium soovib lisada alates 1. juunist koosseisu 1,0 haridustehnoloogi kohta.

Toimus arutelu haridustehnoloogi tööülesannete üle ja vajalikkuse üle.
Komisjoni liikmed ei toetanud haridustehnoloogi koha suurendamist Antsla Gümnaasiumis. 
Kuldre Koolis jätta haridustehnoloog eelnõust üldse välja. Vajadusel lisada tööülesanded ja tasu 
tööülesannete täitmise eest arvutispetsialistile.
Rohkem ettepanekuid lisa 1 osas ei tehtud.

Toimus lisa 2 arutelu.
Komisjoni liikmed tegid ettepaneku, viia lasteaia õpetajad III grupist (töötasu kuni 1200 eurot) IV 
gruppi (töötasu kuni 1500 eurot), et tekiks võimalus töötasu tõsta, kui riigi poolt on ettenähtud 
õpetajate palgatõus.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada määruse eelnõu volikogule arutamiseks ja kinnitamiseks.

6. Antsla Vallavolikogu ja Antsla Vallavalitsuse liikmete ning vallavanema teenistuslähetusse 
saatmise kord

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Määruse eelnõu on esitatud arutamiseks sellepärast, et ühtlustada endise Urvaste ja Antsla valla 
korrad. Määrus on koostatud tuginedes Antsla valla korrale.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada määruse eelnõu volikogule kinnitamiseks.

7. Antsla valla lasteaedades õppevahendite kulu maksumuse määra kehtestamine

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.  
Ettepanek on:
- kehtestada lastevanemate poolt tasutava õppemaksu määra maksumuseks 5 eurot
kuus ühe lapse kohta;



- lapse puudumine lasteaiast ei vabasta lapsevanemaid õppemaksu tasumisest;
- lapsevanem tasub õppemaksu talle esitatud arve alusel iga järgneva kuu 20. kuupäevaks;
- õppemaksu tasutakse 11 kuu eest aastas.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada määruse eelnõu „Antsla valla lasteaedades 
õppevahendite kulu maksumuse määra kehtestamine” volikogule kinnitamiseks.

Räägiti toidupäeva maksumusest lasteaedades.
Toidupäeva maksumus tuleb 1,80 päevas, toidupäev ühtlustatakse lasteaedades alates 11. märtsist 
2019. a.

Merike Prätz: 23.  jaanuaril toimub Kuldre Lasteaia üldkoosolek, kus arutatakse toiduraha 
ühtlustamist lasteaedades. Lapsevanemaid informeeritakse mitu protsenti teenusest maksab kinni 
lapsevanem ja mitu protsenti maksab vald. 
Vähekindlustatud pered saavad taotleda toiduraha vabastust, esitades avalduse Antsla 
Vallavalitsusele. 

8.  Antsla valla 2019. a eelarve I lugemine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk ja tutvusta Antsla valla 2019. aasta eelarve tulusid 
ja kulusid (materjal antud protokolli lisana).

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada Antsla valla 2019. a eelarve volikogule I lugemiseks.

9. Antsla valla 2019. aasta teehoiukava

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa ja tutvustas 2019. aastal planeeritud 
investeeringuid ja hooldustöid (materjal antud protokolli lisana).

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada   otsuse   eelnõu volikogule kinnitamiseks.  

//allkirjastatud digitaalselt// //allkirjastatud digitaalselt//
Merike Prätz Helle Savi
komisjoni esimees protokollija


